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PROTOKÓŁ Nr XVIII/2016
z sesji Rady Gminy Wilczęta odbytej

w dniu 19 grudnia 2016 r.

Ad. pkt.  1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Krystyna Kaczyńska, która
powitała radnych oraz zaproszonych gości: Panią Beatę Andrzejczuk – Wójta Gminy, Pa-
nią Monikę Gońca – Skarbnika Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy,
sołtysów sołectw oraz przybyłą na salę publiczność.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 13 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – Zatwierdzenie porządku posiedzenia.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Przedstawienie stawki skupu żyta przyjętej do obliczenia podatku rolnego na 2017 rok
6. Dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie:

6.1. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-2025,
6.2. zmiany w budżecie gminy na 2016 r.,
6.3. wprowadzenia opłaty prolongacyjnej,
6.4. diet radnych i sołtysów oraz zwrot kosztów podróży służbowych przysługujących

radnym Rady Gminy Wilczęta,
6.5.  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2017 roku,
6.6. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2017-2025,
6.7. uchwalenia budżetu Gminy Wilczęta na 2017 r.,
6.8. przyjęcia Programu Współpracy Gminy Wilczęta z organizacjami pozarządowymi

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok
2017,

6.9. rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wilczęta,
6.10. określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Wilczęta oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków,

6.11. wstępnej lokalizacji  przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Wilczęta
usytuowanych w ciągu dróg powiatowych,

6.12.  przedłużenia  czasu  obowiązywania  dotychczasowej  taryfy  za  zbiorowe
zaopatrzenie w wodę,

6.13. zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków.
7. Interpelacje, wnioski i zapytania.
8. Zakończenie sesji.

Radna Elżbieta Skubij – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ….. – W piątek było
posiedzenie trzech Komisji Rady na których padły propozycje do Pani Wójt o poprawę
budżetu. Składam wniosek o usunięcie z porządku obrad dwóch punktów a mianowicie:
pkt.  6.6 „uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2017-
2025 „  i  pkt.  6.7  „uchwalenia  budżetu  Gminy  Wilczęta  na  2017 r  „.  W piątek  były



Komisje a dzisiaj w poniedziałek jest sesja i pani Wójt będzie miała więcej czasu na
wprowadzenie zmian.

Wójt Gminy – Oświadczam, że żaden wniosek formalny o zmiany w budżecie nie wpłynął
w  piątek.  Po  drugie  Wójt  jest  autorem  projektu  budżetu  i  wieloletniej  prognozy
finansowej,  wobec  tego  wkraczacie  państwo  w  kompetencje  Wójta  i  nie  możecie
wnioskować o wycofanie tego punktu z porządku obrad sesji.

Radna Elżbieta Skubij – Panie mecenasie, czy mamy prawo usunąć te punkty z porządku
obrad? Na Komisjach była ostra dyskusja dotycząca budżetu. Mówiliśmy co nam się nie
podoba.

Wójt Gminy – Nic państwo nie przedstawili na Komisjach. Zadania które są w budżecie
wynikają  z  waszych  potrzeb  zgłaszanych  na  piśmie,  zgłaszanych  przez  sołtysów  i
mieszkańców tej gminy.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jeżeli projekt budżetu
odbiega od potrzeb i zapotrzebowań jednostek i radnych, to poprzez głosowanie można
uchwalić albo nie uchwalić.

Wójt Gminy – W piątek podczas Komisji żadna propozycja od strony radnych w zakresie
zadań, nie wpłynęła. Nie spełniliście wymogów formalnych, że jakieś zadania wam się nie
podobają.

Pan Paweł Róg – Radca Prawny – Jeżeli chodzi o projekt uchwały budżetowej, inicjatywę
do  przedłożenia  ma  tylko  i  wyłącznie  Wójt  (art.  233  p.  1  ustawy  o  finansach
publicznych). Do kompetencji Rady należy czy daną uchwałę podejmie czy nie.

Radna Elżbieta Skubij – Czy wobec tego radny nie może zgłosić próśb do Pani Wójt o
zmianę o autopoprawkę do tego projektu?

Wójt Gminy – Pani wniosek był o wycofanie z porządku obrad dwóch projektów uchwał:
uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wilczęta  na  lata  2017-2025 i
uchwalenia  budżetu  Gminy  Wilczęta  na  2017  r. Nie  zgłaszaliście  państwo  ani  przed
przygotowaniem budżetu, nie było żadnych spotkań, nie było żadnych waszych próśb o
konsultacje tego projektu budżetu. To co w nim zostało zapisane, jeszcze raz wyjaśniam,
wynika z potrzeb radnych, sołtysów, mieszkańców. W projekcie budżetu nie zostało tam
ujęte  nic,  co  by  było  wyłącznie  moim  własnym  widzimisię.  Każdy  radny  ma  prawo
wniesienia swoich uwag i sugestii na etapie prac Komisji a nie teraz w tym momencie,
kiedy jest sesja i uchwalenie budżetu.

Przewodnicząca Rady – Panie mecenasie, czy wniosek Radnej Skubij jest bezpodstawny?

Pan Paweł Róg – Radca Prawny – Jeżeli chodzi o wycofanie z porządku obrad to tak, bo
jak powiedziałem inicjatywę ma tylko i wyłącznie Wójt.

Radna Elżbieta Skubij – Były zgłaszane uwagi, np. dlaczego na świetlicę w Bardynach
przeznacza  się  150  tys.  zł  –  dlaczego  tego  nie  można  przeznaczyć  na  ekspertyzę,
kosztorys.

Wójt Gminy – Wracamy do świetlicy w Bardynach a przecież w tej sprawie prowadzone
jest  śledztwo  w  prokuraturze.  Czekamy  na  ekspertyzę  biegłego  powołanego  przez
prokuratora.  Na  chwilę  obecną  nie  mogę  przygotować  ani  zabezpieczyć  środków na
remont świetlicy w Bardynach, ponieważ nie znam decyzji, która będzie nakazywała nam
podjęcie dalszych kroków. Wójt jest organem wykonawczym uchwały. To nie ja poniosę
odpowiedzialność  prawną  przed  prokuratorem  czy  w  sądzie,  że  nie  dokonałam
odpowiednich  kroków  aby  zabezpieczyć  budynek  przed  zawaleniem,  czy  świetlicę  w
Starym Siedlisku, tylko wy tę odpowiedzialność podejmiecie. Jeśli w waszym interesie



jest teraz rozłożyć budżet na łopatki i uniemożliwiacie wprowadzenie zadań, wykonania
bieżących prac na drogach. Wasza decyzja spowoduje, że w przyszłym roku nie będzie
można złożyć wniosku na drogi.

Radny  Roman  Waldeck –  W  piątek  wyszła  taka  sytuacja  –  zaczęliśmy  od  zmiany
budżetowej na ten rok. Od razu radni podnieśli ręce przeciw. Robicie bałagan, tego nie
powinno być w naszej gminie.

Radna  Lilla  Kaczorek-Niska –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Proszę  o
wprowadzenie do porządku obrad jako pkt. 7, który był opiniowany na Komisjach Rady –
„7 – Zatwierdzenia planów pracy Komisji na 2017 rok”.

Pan  Mirosław  Basarab –  Co  radni  robili  w  czasie  posiedzeń  Komisji,  skoro  teraz
sprzeczacie się. Nie możecie dogadać się, rozwiązać Radę.

Przewodnicząca Rady – Proponuję ujęcie  w porządku posiedzenia jako pkt 7 – „7  –
zatwierdzenie Planów Pracy Stałych Komisji Rady na 2017 rok”.
Głosowanie: 13 radnych głosowało „za”.

Radny Marcin Stołycia – Składam wniosek: 1) O odwołanie  Pani Krystyny Kaczyńskiej z
funkcji Przewodniczącej Rady Gminy Wilczęta oraz 2) Wybór nowego Przewodniczącego
Rady Gminy Wilczęta. Wniosek stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Rozpoczęła  się  rozmowa  dotycząca  powyższej  sprawy,  bez  udzielania  głosu  przez
Przewodniczącą  Rady,  pomiędzy  Radnym  Marcinem  Stołycia,  Panem  Mirosławem
Basarab, Panem Edwardem Wierzbowskim oraz Panią Marią Kulasińską.

Przewodnicząca  Rady  przedstawiła  treść  wniosku,  8  radnych  o  odwołanie  z  funkcji
Przewodniczącej Rady.

Wójt Gminy – Kilka tygodni temu doszło do referendum. Grupa 4 radnych a później 8
radnych  zdecydowało,  że  demokratyczne  wybory  w  2014  roku  są  nieważne.  Przed
referendum,  deklarowaliście  Państwo,  że  jeśli  referendum  nie  wyjdzie  i  będzie
bezskuteczne złożycie mandaty. W uzasadnieniu do referendum powołaliście się na 4
absurdalne punkty. Toczy się postępowanie prokuratorskie, skutki jego musimy zapłacić
z  budżetu  gminy.  Wasze  zaangażowanie  w  pracę  Rady  jest  po  prostu  poniżej
jakiejkolwiek  krytyki.  W  każdej  miejscowości  gdzie  odbyły  się  zebrania,  mieszkańcy
wyrazili  swoje  zdanie,  że  nikt  ich  nie  pytał  czy  referendum jest  potrzebne  czy  nie.
Uważam, że wszystkie wasze działania są podyktowane wyłącznie działaniem na szkodę
innych i działaniu Pana B.Sz.i Pana B.P. Co wy chcecie ? , żadne propozycje do budżetu
nie były składane. Nie postępuję inaczej niż poprzedni wójt. W zależności od możliwości
budżetu zgłaszane zadania  są  wprowadzane do realizacji.  Cokolwiek bym nie  zrobiła
zawsze będziecie przeciwko.

Rozpoczęła  się  rozmowa dotycząca  referendum,  budżetu,  bez  udzielania  głosu  przez
Przewodniczącą  Rady,  pomiędzy  Wójtem  Gminy,  Radnym  Andrzejem  Kubaszkiem,
Ryszardem  Wargackim,  Panią  Marią  Kulasińską,  Panem  Edwardem  Wierzbowskim  i
Panem Mirosławem Basarab.

Przewodnicząca  Rady –  Przystępujemy  do  głosowania  nad  wnioskiem  8  radnych  o
wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 5 - „5 – Odwołanie pani Krystyny Kaczyńskiej
z funkcji Przewodniczącej Rady Gminy Wilczęta”.
Głosowanie: 8 „za” i 5 „przeciw”.

Wójt Gminy – Głosowanie jest tajne. Powinna być zarządzona przerwa ponieważ nie ma
na to materiałów.



Pan Mirosław Kaczorek – Głosowałem na pana Pochodaja jako radnego powiatowego
przez 3 kadencje. Tak samo głosowałem na poprzedniego wójta Bogdana Szczerbę. Czy
pan panie Pochodaj odwiedził panią wójt, porozmawiał o współpracy, tak czy nie.

Pan  Bogdan  Pochodaj –  Takie  sprawy  powinny  być  w  przedostatnim  punkcie  obrad
„Interpelacje, wnioski i zapytania” - dlatego uszanuję porządek obrad.

Przewodnicząca  Rady –  Przystępujemy  do  głosowania  nad  wnioskiem  8  radnych  o
wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 6 - „6 – Wybór nowego Przewodniczącego
Rady Gminy Wilczęta”.
Głosowanie: 8 „za” i 5 „przeciw”.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek posie-
dzenia, po wprowadzonych zmianach, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 8 gło-
sach „za” i 5 „przeciw” w brzmieniu jak niżej:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Odwołanie Pani Krystyny Kaczyńskiej z funkcji Przewodniczącej Rady Gminy Wilczęta

– podjęcie uchwały.
6. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Wilczęta – podjęcie uchwały.
7. Przedstawienie stawki skupu żyta przyjętej do obliczenia podatku rolnego na 2017 rok
8. Dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie:

8.1. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-2025,
8.2. zmiany w budżecie gminy na 2016 r.,
8.3. wprowadzenia opłaty prolongacyjnej,
8.4. diet radnych i sołtysów oraz zwrot kosztów podróży służbowych przysługujących

radnym Rady Gminy Wilczęta,
8.5.  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2017 roku,
8.6. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2017-2025,
8.7. uchwalenia budżetu Gminy Wilczęta na 2017 r.,
8.8. przyjęcia Programu Współpracy Gminy Wilczęta z organizacjami pozarządowymi

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok
2017,

8.9. rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wilczęta,
8.10. określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Wilczęta oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków,

8.11. wstępnej lokalizacji  przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Wilczęta
usytuowanych w ciągu dróg powiatowych,

8.12.  przedłużenia  czasu  obowiązywania  dotychczasowej  taryfy  za  zbiorowe
zaopatrzenie w wodę,

8.13. przedłużenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków.
9.  Zatwierdzenia planów pracy trzech Komisji na 2017 rok

10. Interpelacje, wnioski i zapytania.
11. Zakończenie sesji.

Ad. pkt. 5 – Odwołanie Pani Krystyny Kaczyńskiej z funkcji Przewodniczącej Rady.

Przewodnicząca  Rady  zarządziła  przerwę  w  obradach  w  celu  przygotowania  kart  do
głosowania oraz protokołu z głosowania.
Przerwa trwała od godz. 13.45 do godz. 14.10.



Na salę obrad przybył radny Tadeusz Gębarowski.

Po wznowieniu obrad, przystąpiono do wyboru Komisji Skrutacyjnej, której zadaniem bę-
dzie przygotowanie kart do głosowania, przeprowadzenie tajnego głosowania oraz usta-
lenie jego wyników.

Do składu komisji zgłoszono:

1. Radna Lillę Kaczorek-Niską – wyraziła zgodę,
1. Radną Elżbietę Skubij – wyraziła zgodę,
2. Radnego Marcina Stołycię – wyraził zgodę

Za zamknięciem listy kandydatów do komisji głosowało 14 radnych – 14 „za”.
Wyżej wymieniony skład komisji przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Po przeprowadzeniu tajnego głosowania Radna Lilla Kaczorek-Niska – Przewodnicząca
Komisji Skrutacyjnej odczytała protokół głosowania. Za odwołaniem Krystyny Kaczyń-
skiej oddano 7 głosów, przeciw było 6 głosów, 1 nieważny. Komisja skrutacyjna stwier-
dza, że Przewodnicząca Rady Gminy Wilczęta nie została odwołana.

Protokół Nr 1/2016 Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego proto-
kołu; karty do głosowanie (w ilości 14 szt.) stanowią załącznik Nr 4 do niniejszego proto-
kołu.

Ponieważ nie odwołano Przewodniczącej Rady przystąpiono do wykreślenie z porządku
obrad  pkt  6  –  „6.  Powołanie  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Wilczęta  –  podjęcie
uchwały”.
Głosowanie: 14 „za”.

Ad. pkt. 4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji: Nr XVII/2016 z dnia 6 października 2016 r. przyjęto jed-
nogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 14 radnych), bez odczyty-
wania.

Ad. pkt. 6. – stawka skupu żyta do podatku rolnego.

Skarbnik Gminy – W komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18
października  2016  r.  ogłoszono  średnią  cenę  skupu  żyta  za  okres  11  kwartałów
poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2017 i wynosi 52,44 zł za 1 dt.
Taka też stawka została przyjęta do obliczenia dochodów z podatku rolnego na 2017 r. w
projekcie budżetu.

Dyskusji i wniosków nie było

Ad. pkt. 7.1. – zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-
2025.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2016-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje ne-
gatywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.



 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje negatywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XVIII/115/16 stanowiącą
załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 7.2. – zmiany w budżecie gminy na 2016 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2016 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 7
do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje ne-
gatywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
negatywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje negatywnie powyższy projekt uchwały.

Pani Danuta Królikiewicz – Kierownik GOPS – Zmiany w budżecie – nie występujemy o
jakieś dodatkowe pieniądze. Chodzi o przeniesienie kwot z paragrafu na paragraf kwoty
5 905 zł. W rozdziale 85202 czyli domy pomocy społecznej pozostała – pozostały nam
pieniądze. Wynika to z tego, że jedna osoba nam zmarła. W rozdziale „Asystent rodziny”
została kwota około 7 zł. W rozdziale „Pomoc państwa na dożywianie dzieci”, z uwagi na
to, że zmniejszyła się ilość dzieci, też zostały nam środki. Chcemy z tych rozdziałów
przenieść środki na rozdziale 85206 „Wspieranie rodziny” ponieważ wydaliśmy więcej
środków  dla  jednej  rodziny  w  Ławkach  (spalił  się  im  budynek  mieszkalny).
Nieprzewidziane wydatki u dwóch rodzin (likwidacja barier architektonicznych – podjazd
do domu).  Rehabilitacja  jednej  osoby.  Zwiększenie  wydatków na kwotę 1 300 zł  na
zakładowy fundusz świadczeń socjalnych z uwagi na zatrudnienie dwóch dodatkowych
osób.

Pani Olga Karpińska – Dyrektor SP Słobity – U nas jest ważna sprawa dotycząca języka
angielskiego, który jest związany z fundacją polsko-amerykańską. Projekt rozpoczął się
w  październiku  a  przewidywane  zakończenie  w  maju.  Jeżeli  pieniądze  nie  zostaną
przyznane wówczas projekt zostanie odwołany i pieniądze będę musiała zwrócić. Dzieci
już zaczęły naukę języka angielskiego. W piątek, w naszej szkole, odbył się wojewódzki
konkurs piosenki anglojęzycznej. Działalność się już zaczęła a teraz wyjdzie, że projekt
musi być wstrzymany.

Przewodnicząca Rady –  Tak jak przedstawiła pani kierownik GOPS czy dyrektor SP ze
Słobit,  to nie jest  takie  widzimisię.  Tak jak mówi pani  Ola, poszła  w ruch maszyna,
zablokujemy działanie fundacji.

Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania.
Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt  uchwały,
który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 14 rad-
nych) jako uchwałę Nr XVII/116/16 stanowiącą załącznik Nr 8 do niniejszego protoko-
łu.



Ad. pkt. 7.3. – opłata prolongacyjna.

Z treścią projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 9
do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Wniosków i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głoso-
wanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w
głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XVIII/117/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 10 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 7.4. – diety radnych.

Z treścią projektu uchwały w sprawie diet radnych i sołtysów oraz zwrot kosztów po-
dróży służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Wilczęta zapoznała zebranych
Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 11 do niniej-
szego protokołu.

Skarbnik Gminy – Zgodnie z art. 25 ust. 4, 6 i 8 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samo-
rządzie gminnym ( Dz. U. 2016 poz. 446 ), radnemu przysługuje dieta oraz zwrot kosz-
tów podróży służbowych, a do kompetencji rady należy ustalenie ich wysokości i zasad
na podstawie, których będą one wypłacane. Rada przy ustalaniu wysokości diet radnych
bierze pod uwagę funkcje pełnione przez radnego w radzie gminy. Natomiast wysokość
diet radnego nie może przekraczać w ciągu miesiąca łącznie półtorakrotność kwoty bazo-
wej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowisko pań-
stwowe  z uwzględnieniem Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000r. (Dz. U.
z 2000 r. nr 61 poz 710), czyli w gminach poniżej 15 tyś. mieszkańców maksymalna die-
ta  dla radnego w ciągu miesiąca nie może przekroczyć kwoty 1324,85 zł.
Podstawą do wypłaty diety jest lista obecności potwierdzona własnoręcznym podpisem
na sesji gminy lub posiedzeniu komisji, której jest członkiem. W przypadku nieobecności
radnego, sołtysa na sesji gminy lub posiedzeniu komisji dieta nie przysługuje. Nieuspra-
wiedliwione, niezasadne opuszczenie przez radnego, sołtysa sesji rady gminy lub posie-
dzenia komisji jest podstawą do niewypłacenia diety. Podstawą do niewypłacenia diety
będzie adnotacja na liście obecności dokonana przez przewodniczącego komisji lub sesji. 
W przypadku zmiany w trakcie miesiąca kalendarzowego funkcji pełnionej przez radne-
go, wymiar diety ryczałtowej za dany miesiąc ustala się proporcjonalnie, przyjmując rze-
czywistą liczbę dni w miesiącu. Dieta wypłacana jest w kasie Urzędu Gminy Wilczęta lub
przelewem na konto wskazane przez radnego bądź sołtysa. Dziękuję.

Przewodnicząca Rady – Projekt uchwały odnosi się głównie do wynagrodzenia Przewodni-
czącego Rady. Uchwała w tej kwestii była uchwalona w 2003 r. i już wtedy, na „dzień do-
bry” nie była zgodna z prawem. Sytuacja ta trwała do dnia dzisiejszego. Najdziwniejsze
jest w tym wszystkim to, że uchwała dotycząca sposobu wynagradzania radnych była
wielokrotnie badana przez RIO, wojewodę i inne instytucje, zastrzeżeń żadnych nie było.



Pan Mirosław Basarab – Jakie to są kwoty, za poszczególne posiedzenia Komisji, Sesji
Rady?

Skarbnik Gminy –  Obecnie dieta dla Wiceprzewodniczącego Rady wynosi  222 zł  – w
przyszłym roku będzie 240 zł. Taka sama dieta dla Przewodniczących Komisji. Dieta Rad-
nego 185 zł – w przyszłym roku 200 zł. Sołtysi na dzień dzisiejszy 138,75 zł – w przy-
szłym roku 150 zł.  Dieta Przewodniczącej  Rady 1 850 zł,  a  od podjęcia tej  uchwały
1324,85 zł i zależna od diety bazowej w budżecie państwa (zgodnie  Rozporządzeniem
Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000 r.  w sprawie maksymalnej wysokości diet przysłu-
gujących radnemu gminy o licznie mieszkańców poniżej 15 tysięcy mieszkańców).

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania.
Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt  uchwały,
który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 14 rad-
nych) jako uchwałę Nr XVIII/118/16 stanowiącą załącznik Nr 12 do niniejszego proto-
kołu

Ad. pkt. 7.5. – gminny program profilaktyki.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2017 roku za-
poznała zebranych Pani Beata Andrzejczuk – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik Nr 13 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Wniosków i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głoso-
wanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w
głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XVIII/119/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 14 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 7.6. – WPF na lata 2017-2025.

Z treścią projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Wilczęta na lata 2017- 2025 oraz uchwałą nr RIO.IV-0120-334/16 Składu Orzeka-
jącego RIO w Olsztynie z dnia 25.11.2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wój-



ta Gminy Wilczęta projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata
2017-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały
oraz uchwała RIO stanowią odpowiednio załączniki Nr 15 i 16 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
negatywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje negatywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Wniosków i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głoso-
wanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 9 głosach
„za” i 5 „wstrzymało się” jako uchwałę Nr XVIII/120/16 stanowiącą załącznik Nr 17 do
niniejszego protokołu

Ad. pkt. 7.7. – budżet na 2017 rok.

Z treścią projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wilczęta na 2017 r,
uchwałą  nr  RIO.IV-0120-333/16  Składu  Orzekającego  RIO  w  Olsztynie  z  dnia
25.11.2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wilczęta projekcie
uchwały budżetowej na 2017 rok oraz uchwałą nr RIO.IV-0120-335/16 Składu Orzekają-
cego RIO w Olsztynie z dnia 25.11.2016 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania
deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Wilczęta
na 2017 rok zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały
oraz uchwały RIO stanowią odpowiednio załączniki Nr 18, 19 i 20 do niniejszego protoko-
łu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
negatywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Radna Elżbieta Skubij – Proszę o przedstawienie kalkulacji na remont świetlicy w Starym
Siedlisku?

Wójt Gminy – Wstępna kalkulacja: wymiana dachu, w tym demontaż, wymiana kon-
strukcji i poszycia oraz orynnowania, instalacja odgromowa – 100 tys. zł brutto; budowa
komina – 30 tys. zł brutto; wymiana ogrzewania wraz z adaptacją pomieszczenia piwnicy
na kotłownię – 60 tys. żł brutto; roboty wykończeniowe wewnątrz budynku (sufit, tynki,
odgrzybianie, szpachlowanie, malowanie itp.) - 40 tys. zł brutto; roboty zewnętrzne (ele-
wacja, wymiana schodów, uchwyty dla osób niepełnosprawnych) – 50 tys. zł brutto; do-
kumentacja – 20 tys. zł brutto. Wszystkie koszty zawierają robociznę wraz z materiałem



i stanowią kalkulację wstępna na podstawie której zabezpieczona zostanie kwota do pro-
jektu budżetu. Po przeprowadzeniu procedury przetargowej koszty inwestycji zapewnie
ulegną zmianie.

Radna Elżbieta Skubij – Kosztorys na świetlicę w Bardynach.

Wójt Gminy –  Dla tych co niewiedzą, na świetlicy w Bardynach, podczas rutynowych
przeglądów budynków, wyszły na jaw nieprawidłowości. Została zlecona ekspertyza. Na
budynku tym doszło do oszustwa i złodziejstwa. Obecnie w tej sprawie prowadzone jest
postępowanie w prokuraturze. Był powołany biegły sądowy przez prokuratora – czekamy
na wydanie opinii, w którym kierunku ta świetlica ma pójść (do remontu lub rozbiórki).
Nie mając tych danych nie mogę przygotować dokumentacji. Kwota zabezpieczona w bu-
dżecie dotyczy wstępnej kalkulacji sporządzonej przez pracownika zajmującego się spra-
wami budowlanymi.

Rozpoczęła  się  rozmowa  dotycząca  powyższej  sprawy,  budżetu,  remontu  dróg  bez
udzielania  głosu  przez  Przewodniczącą  Rady,  pomiędzy  Wójtem  Gminy,  Radnym
Ryszardem  Adamczykiem,  Radnym  Ryszardem  Wargackim,  Panem  Sylwestrem
Machnikiem, Panem Mirosławem Basarab, Panem Edwardem Wierzbowskim.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Troje członków Komisji Rewizyjnej, na posiedzeniu doty-
czącym budżetu, wstrzymało się od głosu. Pani Wójt, jeśli chodzi o budżet na przyszły
rok, proszę powiedzieć jakie są planowane inwestycje na które „sięgniemy” po pieniądze
z zewnątrz.

Wójt Gminy – Droga w Wilczętach koło pana Wysockiego – wniosek do programu rozwo-
ju obszarów wiejskich; droga koło stawu koło posesji państwa Mołdawiak do końca ulicy
koło posesji pana Kubaszek z „odnogą” do pana Augustyńczyka i koło posesji p. Dolot –
ze „Schetynówki”; stacja uzdatniania wody z nitka wodociągowa na Gładysze; Góry i
Spędy – wojewódzki fundusz; droga Nowica–Stare Siedlisko – fundusz ochrony gruntów
rolnych; droga w Bardynach – Lokalna Grupa Działania; zagospodarowanie centrum Wil-
cząt; bieżące utrzymanie dróg.
Czeka nas bardzo trudny rok, dlatego proszę o wyrozumiałość i pozytywne zagłosowanie
za budżetem. Projekt budżetu, jest to elastyczny dokument do którego wprowadza się
zmiany, nowe zadania

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Dlaczego zapytałam o te drogi i wsparcie z zewnątrz? Wra-
cając do referendum, jednym z zapisów było niepozyskiwanie środków z zewnątrz. W
projekcie budżetu są inwestycje na wniosek mieszkańców. Mnie się też niektóre zapisy
nie podobają są niezrozumiałe, ale taka jest wola mieszkańców. Na posiedzeniu Komisji
mieliście państwo głównie wątpliwości, co do kredytów, które w projekcie budżetu są za-
warte. Nie zwróciliśmy uwagi na inne pozycje, których jest bardzo dużo.
W czasie kontroli NIK-u Gminy Wilczęta, oceniano różne dziedziny działalności Gminy. W
tym opracowaniu wyszczególnione są między innymi drogi, jakie przebiegają przez Gmi-
nę. Według zapisu 65% dróg gminnych jest w stanie nie zadowalającym bądź złym.

Rozpoczęła się dyskusja dotycząca dróg na ternie Gminy a także skutków niezatwierdze-
nia budżetu na 2017 rok. W dyskusji udział wzięli: Wójt Gminy, Radni: Krystyna Kaczyń-
ska, Marcin Stołycia, Elżbieta Skubij, Andrzej Kubaszek, Monika Mierzwicka, Lilla Kaczo-
rek-Niska oraz pan Bogdan Pochodaj, pan Łukasz Korneluk, pani Agnieszka Widuń i soł-
tys sołectwa Sopoty pan Andrzej Turczyk.

Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt  uchwały,
który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 11 głosach „za” i 3 „wstrzymujących się” jako
uchwałę Nr XVIII/121/16 stanowiącą załącznik Nr 21 do niniejszego protokołu



Ad. pkt. 7.8. – organizacje pozarządowe.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Wilczęta
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność po-
żytku publicznego na rok 2017 zapoznała zebranych Pani Agnieszka Widuń – Kierownik
Referatu Urzędu Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 22 do niniejszego protoko-
łu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Wniosków i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głoso-
wanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w
głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XVIII/122/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 23 do niniejszego protokołu

Przerwa w obradach od godziny 16.55 do godziny 17.05

Ad. pkt. 7.9. – skarga na Wójta Gminy.

Z treścią skargi oraz projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność
Wójta Gminy Wilczęta zapoznała zebranych Pani Krystyna Kaczyńska – Przewodnicząca
Rady. Skarga oraz projekt uchwały stanowią odpowiednio załączniki Nr 24 i 25 do niniej-
szego protokołu.

Skargę tę rozpatrywała Komisja Rewizyjna a jej wynik przedstawiono w piątek na posie-
dzeniu pozostałym Komisjom Rady. Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia….. a także Komi-
sja Inicjatyw Gospodarczych i Rolnictwa nie zajęły stanowiska. Dlatego po przedstawie-
niu opinii przez Komisję Rewizyjną przystąpimy do głosowania czy ta skarga jest zasad-
na czy nie.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Skarga na działalności Wójta wpłynęła do Rady Gminy a
następnie do Komisji Rewizyjnej.
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała treść skargi.
Na posiedzenie Komisji zaproszono skarżącego jak i panią Wójt. W imieniu pani Wójt wy-
jaśnienia składała Kierownik Referatu Rolnictwa, którego to pracownicy dokonali kontroli
o której mowa w skardze oraz Radca Prawny.
Komisja Rewizyjna uznała skargę za zasadną. Członkowie Komisji uznali, że:
1. Skarżący miał prawo uczestniczyć w pracach komisji powołanej zarządzeniem Wójta

do zbadania sprawy użytkowania nieruchomości gminnej.
2. Niezrozumiały sposób rozstrzygnięcia sprawy (przepisy kodeksu prawa cywilnego za-

miast przepisów kodeksu prawa administracyjnego), z krzywdą dla Skarżącego.

Wójt Gminy – Komisja Rewizyjna badając całą tę sytuację nie wniosła zastrzeżeń i uwag
przez co uważam, że uznała, że pan Pochodaj użytkuje grunt będący własnością Gminy.
Odniosła  się  wyłącznie  do  dwóch aspektów.  Właścicielem gruntu,  który  został  zajęty
przez pana ................ i od wielu lat uprawiany na cele rolnicze jest Gmina. Kodeks cy-



wilny reguluje kwestię własności między dwiema stronami, bez względu kto jest z jednej
czy z drugiej strony – urząd czy mieszkaniec. Forma przeprowadzenia całego postępowa-
nia jest zgodna z prawem i nadal ją podtrzymuję. Uważam, że kwota, zgodna z zarzą-
dzeniem Wójta Gminy Wilczęta z roku 2011 dotyczącym określenia rocznego czynszu
dzierżawnego z tytułu dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy z przezna-
czeniem na cele rolne, płatna jest według stawek szacunkowych w kwintalach pszenicy
za każde półrocze i nie jest kwotą szkodzącą Panu ….................. Kwota do zapłaty jest
ponad 1300 zł, jeśli na podstawie KPA wyliczone byłaby opłata za zajęcie pasa drogowe-
go byłaby to kwota ponad 1.5 miliona złotych. Zarządzeniem Wójta zostało wyliczone
odszkodowanie za okres 3 lat, czytając wyroki sądów wiem że okres za który należy li-
czyć opłatę jest do 10 lat. Pan …........ nadal nie wydał zajętej drogi. Jest człowiekiem
który pełni funkcje publiczną od lat, reprezentant rolników w Izbach Rolnych więc powin-
nien postępować etycznie i uczciwie a nie działa na szkodę gminy. Kiedy kilka miesięcy
temu rozpropagowaliście kartkę z kłamstwami na mój temat było w niej na pierwszej po-
zycji  obniżenie wpływów należnych gminie z tytułu dochodów własnych a teraz kiedy
prowadzone jest właściwie postępowanie zarzucacie mi że działam na szkodę gminy. Pan
…......... wyciągał ręce po pieniądze publiczne od dawna, więc teraz problemem nie po-
winno być dla niego zapłacenie odszkodowania i zaprzestanie prowadzenia działalności
nie na swojej ziemi. 
Pan …........ jest właścicielem działek, które są z czterech stron tej drogi, którą użytkuje
na cele rolnicze. Wójt zgodnie ze swoimi kompetencjami zarządza mieniem Gminy i nie
ma żadnego obowiązku powiadamiania danego mieszkańca, jak idzie sprawdzić swoje
grunty. Uważam, że nie było innej możliwości potraktowania pana …........, jak zostało to
przeprowadzone.
Z ostrożności procesowej i szacunku do radnych przychylam się, i postępowanie przepro-
wadzę jeszcze raz – ale zaznaczam że nadal na podstawie kodeksu cywilnego a nie ad-
ministracyjnego bo takie jest prawo i nie zmusicie mnie do jego łamania. 

Pan …................. – Jestem osobą publiczną i ta sprawa dotyczy mnie, ale kwestia dzia-
łania pani Wójt spowodowała podjęcie odpowiednich kroków. Moją intencją było to, żeby
rolnik miał swobodę działania i korzystania z dróg gminnych mnie i pozostałym użytkow-
nikom działek przyległych do tej drogi. W moim przypadku jest 12 działek – 12 użytkow-
ników. Na tej samej drodze Gmina kopała „kanalizę”, wkopała kabel, na tej samej drodze
gdzie jest jedyny dojazd do przepompowni w Karwinach – innej możliwości dojechania
nie ma.
Gdyby była przeprowadzona procedura administracyjna, to nie byłoby tej sytuacji, bo
przy procedurach administracyjnych jest wezwanie. Drogi publiczne to nie są działki rol-
ne, drogi te mają swoje przepisy prawa. Konstytucja, art 189 o drogach publicznych
mówi otwarcie, że z dróg publicznych może korzystać każdy.
Jako osoba publiczna mam obowiązek dbać o mieszkańców, którzy użytkują drogi gmin-
ne

Nastąpiła wymiana zdań dotycząca użytkowania drogi gminnej pomiędzy Wójtem Gminy
a panem …................ i panią Marią Kulasińską.

Radca prawny – Poruszano tutaj dwa tryby postępowania, administracyjny i cywilny. W
czym różnica. Pan …............ mówi, że powinno być postępowanie administracyjne. Po-
stępowanie administracyjne byłoby wtedy gdyby miała zastosowanie, do tej konkretnej
drogi, ustawa o drogach publicznych. Ustawa o drogach publicznych reguluje, kiedy dro-
ga gminna ma status drogi publicznej. Rozmawiałem z panią Widuń odnośnie dróg, które
są zakwalifikowane jako drogi publiczne w gminie Wilczęta i tej drogi nie ma. Uchwała
Rady Gminy zawsze określa, która droga publiczna jest drogą publiczną. Ta konkretna
droga nie została zakwalifikowana do dróg publicznych, zatem nie ma postępowania ad-
ministracyjnego. Jest to droga wewnętrzna stanowiąca własność Gminy i w tym przypad-
ku zajęcie takiej drogi jest dochodzone w trybie postępowania cywilnego. Jest to rosz-
czenie windykacyjne – odszkodowanie za bezumowne korzystanie z nieruchomości. Gmi-



na wysłała do pana …........... wezwanie do zapłaty, gdzie błędnie pan nazywa nakazem
zapłaty. Nakaz zapłaty wydać może tylko i wyłącznie sąd.

Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt  uchwały,
który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 9 głosach „za” i 5 „przeciw” jako uchwałę Nr
XVIII/123/16 stanowiącą załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 7.10. – przystanki (gmina).

Z treścią projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, któ-
rych właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Wilczęta oraz warunków i zasad korzy-
stania z tych obiektów zapoznała zebranych Pani Agnieszka Widuń – Kierownik Referatu
Urzędu Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 27 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Wniosków i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głoso-
wanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w
głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XVIII/124/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 28 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 7.11. – przystanki (powiat).

Z treścią projektu uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyj-
nych na terenie Gminy Wilczęta usytuowanych w ciągu dróg powiatowych zapoznała ze-
branych Pani Agnieszka Widuń – Kierownik Referatu Urzędu Gminy. Projekt uchwały sta-
nowi załącznik Nr 29 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Wniosków i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głoso-
wanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w



głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XVIII/125/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 30 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 7.12. – taryfa woda.

Z treścią wniosku oraz projektu uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania
dotychczasowej taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę zapoznał zebranych Pan Łukasz
Korneluk – Dyrektor Zakładu Komunalnego. Wniosek oraz projekt uchwały stanowią od-
powiednio załączniki Nr 31 i 32 do niniejszego protokołu.

Pan Łukasz Korneluk – Obowiązujące taryfy na terenie Gminy Wilczęta obowiązują do 31
grudnia 2016 r. Przeprowadzona analiza finansowa przez Zakład Komunalny wykazuje,
że w okresie przedłużenia tej taryfy, bo planujemy przedłużenie do 31 maja 2017 r., nie
przewidujemy żadnych zmian, które mogły by zagrozić wykonania przychodów i kosztów.
Dlatego wnioskujemy o przedłużenie tych taryf o pięć miesięcy – do 31 maja. Ceny zo-
stają bez zmian.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

W dyskusji dotyczącej zaległości za wodę, spalonej koparki, usług wykonywanych przez 
zakład komunalny zabrali głos: radny Andrzej Kubaszek, Ryszard Wargacki, pan Łukasz 
Korneluk, Andrzej Turczyk, Bogdan Pochodaj
 
Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania.
Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt  uchwały,
który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 14 rad-
nych) jako uchwałę Nr XVIII/126/16 stanowiącą załącznik Nr 33 do niniejszego proto-
kołu.

Ad. pkt. 7.13. – taryfa ścieki.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczaso-
wej taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków zapoznał zebranych Pan Łukasz Korneluk
– Dyrektor Zakładu Komunalnego. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do niniejsze-
go protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Wniosków i dyskusji nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głoso-
wanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w
głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XVIII/127/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 35 do niniejszego protokołu.



Ad. pkt. 8. – plany pracy Komisji Rady.

8.1. Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta na 2017 rok przedsta-
wiła Radna Lilla Kaczorek-Niska – przewodnicząca Komisji.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie po-
wyższy projekt planu pracy, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głoso-
waniu udział wzięło 14 radnych). Plan pracy stanowiącą załącznik Nr 36 do niniejszego
protokołu.

8.2. Projekt planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych, Gospo-
darki Komunalnej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  Rady Gminy
Wilczęta na rok 2017 przedstawiła Radna Elżbieta Skubij – przewodnicząca Komisji.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie po-
wyższy projekt planu pracy, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głoso-
waniu udział wzięło 14 radnych). Plan pracy stanowiącą załącznik Nr 37 do niniejszego
protokołu.

8.3.  Projekt planu pracy Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnictwa Rady Gminy Wil-
częta na 2017 rok przedstawił Radny Ryszard Adamczyk – przewodniczący Komisji.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie po-
wyższy projekt planu pracy, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głoso-
waniu udział wzięło 14 radnych). Plan pracy stanowiącą załącznik Nr 38 do niniejszego
protokołu.

Ad. pkt. 9. – Interpelacje, wnioski i zapytania.

Radna Elżbieta Skubij – Odbyło się spotkanie z Kuratorem Oświaty w sprawie szkół. Na
przedostatnim posiedzeniu Komisji Oświaty..... prosiłam panią aby informowała pani Ko-
misję o jakichkolwiek sprawach dotyczących szkół. Pani tego nie zrobiła

Wójt Gminy – Na tym spotkaniu obecna była pani Agnieszka Widuń

Pani Agnieszka Widuń – Kierownik Referatu Urzędu Gminny Wilczęta – Zaproszenie na
spotkanie przyszło dzień przed terminem.

Radna Elżbieta Skubij – Zdążyła pani poinformować przewodnicząca Komisji Rewizyjnej,
gdzie nie jest jej „działka” a nie Komisję Oświaty.

Pani Agnieszka Widuń – pracownik Urzędu Gminny Wilczęta – Kurator Oświaty urzęduje
w Olsztynie zapraszałam wszystkich.

Radna Elżbieta Skubij – Są wnioski mieszkańców Wilcząt o zwiększenie ilości pojemników
„wspólnych” do segregacji śmieci – na szkło i plastik.

Wójt Gminy – Proszę złożyć wniosek w sekretariacie Urzędu Gminy, ponieważ takiego
dokumentu nie widziałam na oczy. Problem ten był sygnalizowany od wielu miesięcy. W
momencie sporządzenia zapytania przetargowego i zamówienia określonej ilości pojem-
ników od wykonawcy – ta ilość została przywieziona. Sołectwo Karwiny takie pojemniki
zakupi. Na paragrafie „Ochrony środowiska” zostawały nam pieniądze i kupiliśmy pojem-
niki na Słobity. Teraz, gdy mamy dwa tygodnie do zakończenia roku takiej możliwości
nie ma. Śmieci są niestety dużym problemem dla nas. Przyszło pismo (decyzja admini-
stracyjna) z Urzędu Marszałkowskiego o wszczęciu postępowania w celu naliczenia opłaty
za nierealizowanie wskaźników odnośnie segregacji śmieci za 2012 r. Wysokość rachun-
ków jakie przychodzą za zebranie śmieci zmieszanych jest bardzo duża.

Pani Marzena Wakieć – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Nowicy – Szkoła Podstawowa w
Nowicy wspólnie z Towarzystwem Przyjaciół Dzieci złożyła wniosek do programu Urzędu



Marszałkowskiego na lata  2014-2020.  Projekt  nosi  tytuł  Szkoła  Cyfrowych Tubylców.
Tak się stało, że wygraliśmy w tym konkursie. Łączna wartość projektu to kwota około
410 tys. zł.
Działania te będą miały miejsce w określonym czasie. Mianowicie już od 1 lutego 2017 r.
do końca stycznia 2019 r. 76 uczniów klas III-VI weźmie udział w różnego rodzaju zaję-
ciach pozalekcyjnych. Nauczyciele przejdą odpowiednie szkolenia. Ponad 137 tys. zł zo-
stanie zainwestowane w wyposażenie Szkoły Podstawowej w Nowicy w pomoce dydak-
tyczne i narzędzia pokrewne w postaci 38 laptopów plus wyposażenie czterech gabinetów
w tablice interaktywne, projektowe, dodatkowe laptopy, kamerę cyfrową, aparaty foto-
graficzne. Szkolenie dla nauczycieli 16,5 tys. zł.; zajęcia dla dzieci prawie 60 tys. zł.; wy-
jazdy edukacyjne do Warszawy i Trójmiasta, około 20 tys. zł.; warsztaty z robotyki około
82 tys. zł. To wszystko będzie pod nadzorem TPD.
Wszystkie pomoce i wyposażenie, po zrealizowaniu projektu, staną się własnością szkoły.
Ukłon w stronę pani Wójt, mam nadzieję, że pozwoli nam zrealizować ten projekt, który
będzie naszym wspólnym sukcesem. Są zasady i dwa warunki aby on zaistniał. Pierwsze,
trzeba podpisać partnerstwo, które w zasadzie już niedługo nastąpi i druga bardzo ważna
sprawa to wkład własny – niepieniężny 4,5 tys. z użytku sal lekcyjnych (prąd, woda itp.)
oraz pieniężny w kwocie 16 tys. zł. Jestem dyrektorem szkoły dziesiąty rok, a w tej gmi-
nie żyję dość długo i nie widziałam takiego programu. Liczę na państwa pomoc i zrozu-
mienie wśród radnych, rodziców. Myślę, że całym sercem będziecie wspierać nas i bę-
dziemy tym sukcesem cieszyć się wszyscy razem. Dziękuję.

Radna Elżbieta Skubij – Mam pytanie do pani dyrektor. Jak się ten projekt ma do tego,
że niedługo nie będzie gimnazjum a szkoły ośmioklasowe?

Pani Marzena Wakieć – Założenia są konkretne. Projekt jest skierowany do klas I-VI więc
VII i VIII klasy nie będą brały w tym udziału. Nie mnie odpowiadać na to pytanie ponie-
waż nie zapadły jakiekolwiek decyzje w sprawie reorganizacji.  Decyduje o tym organ
prowadzący.

Radny Stanisław Terlicki – Wracam do tych nieszczęsnych świetlic. W Starym Siedlisku
remont będzie a w Księżnie nie. Wracam do usytuowania przystanku w Lipowej skąd
dzieci dojeżdżają do szkół.

Wójt Gminy – Widzimy, co się dzieje z budynkiem. Nie jest to w ciągu roku a praktycznie
od kilku lat – zacieki na suficie i  ścianach. Przystanek w Lipowej – dlaczego pan nie
wnioskował do budżetu, koszt przystanku to 5 tys. zł. Pierwsze słyszę od pana o koniecz-
ności posadowienia tego przystanku. W miarę możliwości będziemy się starać tę sprawę,
w ciągu roku, załatwić.

Pan Marian Zasowski – Sołtys Sołectwa Ławki – Ciężki sprzęt, samochody „rozwalają”
drogi

Radny Roman Waldeck – Stoi niewykorzystany przystanek na Jankówce, można go prze-
nieść na Lipową. Zgłaszałem cieknący dach na przystanku autobusowym w Gładyszach.

Radny Ryszard Wargacki – Przychodzą mieszkańcy z Ławek do pani Wójt a pani Wójt
mówi im i odsyła do radnego z Ławek, ponieważ on nie chce  aby „robiona” była droga
na kolonie w Ławkach.

Wójt Gminy – Jedyna wizyta pana w gabinecie Wójta była w obecności pana Kubaszka,
pana Kamińskiego. Więcej pana nie było. Nie ma natomiast miesiąca aby sołtys pan Za-
sowski nie przychodził i zawsze zgłaszał złe stany dróg. Nie będę odpowiadała za to, co
ludzie mówią.

Radna Elżbieta Skubij – Chciałabym podziękować w imieniu swoim dla radnych, którzy
swoje prywatne pieniądze przeznaczyli dla nauczycieli na „słodkości” z okazji Dnia Edu-
kacji Narodowej. Dziękuję bardzo.

Pan Bogdan Pochodaj – Co z dokumentacją na „kanalizę” w Górach?



Pan Łukasz Korneluk – Sprawa ta z panem Dańczyszynem została załatwiona.

Rozpoczęła się dyskusja dotycząca odnowienia dróg, posiadania śmietników w gospodar-
stwach na ternie Gminy, bez udzielania głosu przez Przewodniczącą Rady. W dyskusji
udział wzięli: pan Bogdan Pochodaj, pan Łukasz Korneluk, pani Monika Gońca i sołtys so-
łectwa Słobity pan Ryszard Krynicz.

Wójt  Gminy – Z okazji  zbliżających się  Świąt,  życzę państwu zdrowych i  pogodnych
Świąt w gronie najbliższych. Liczę, że przyszły rok będzie owocny, konstruktywny i, że to
co zaplanowane w waszych miejscowościach było zrealizowane.

Radny Tadeusz Gębarowski – W imieniu Rady Gminy składam wszystkim mieszkańcom,
zdrowych, radosnych i pogodnych Świąt Bożego Narodzenia oraz szczęśliwego Nowego
Roku.

Ad. pkt.  10. – zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania się tematyki obrad Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim
za udział i zakończyła  posiedzenie.

Sesja trwała od godziny 13:00 do godziny 18:40.

PROTOKOŁOWAŁ: PRZEWODNICZĄCACA
Ryszard Żemier RADY GMINY WILCZĘTA

Krystyna Kaczyńska
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